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The AU PSC established a high-level panel to deal with Sudan's situation

The African Centre for Justice and Peace Studies (ACJPS) welcomes a resolution of the Peace and Security Council (PSC) of the African Union (AU) at its 1185th meeting, held at the Ministerial level on the Situation in Sudan establishing a high-level panel to deal with the ongoing armed conflict in Sudan.
Read More  
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السودان: حرب الصراع على الموارد

تتسارع وتيرة الحرب الدائرة في السودان مع سيطرة قوات الدعم السريع على مناطق جديدة، سواء بعد هزيمة القوات المسلحة السودانية في المعارك أو بعد إنسحابها من تلك المواقع. يمثل أكتوبر 2023 بداية مرحلة جديدة في يوميات الحرب، فمنذ سيطرة قوات الدعم السريع على قيادة الفرقة 16 في مدينة نيالا عاصمة جنوب دارفور وإنسحاب القوات المسلحة منها بقيادة اللواء حسين جادات الذي ظهر لاحقاً في قاعدة وادي سيدنا. توالت عمليات انسحاب القوات المسلحة لتشمل الفرقة 21 بمدينة زالنجي وسط دارفور، والتي سبقتها سيطرة الدعم السريع على أم دافوق ومنواشي وكاس ثم حاميتي كلبس وصليعة التي تزامن الانسحاب منها مع حامية أردمتا في غرب دارفور. كذلك إنسحبت القوات المسلحة من حامية الردوم بجنوب دارفور ودخلت أراضي أفريقيا الوسطى المجاورة. وتنبع اهمية هذه الحاميه كونها المدخل لمدينة راجا بجنوب السودان. بعد ذلك سيطرت قوات الدعم السريع على الفرقة  20 في الضعين وانسحاب حاميتي عديلة وأبوكاريتكا بشرق دارفور.
Read More  
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Sudan armed conflict: A war on women

The African Center for Justice and Peace Studies (ACJPS) has continued to magnify the voices of Sudanese women by documenting incidents and testimonies of survivors of sexual violence during the ongoing armed conflict in Sudan with emphasis on rape and sexual slavery. The testimonies in this release indicate that rape is a systematic practice in areas of conflict by mainly the paramilitary Rapid Support Forces (RSF) and bandit groups that take advantage of the chaos. All names used in this release are pseudonyms to protect victims.
Read More  
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السودان: إستمرار استخدام الجنود الأطفال في النزاع المسلح بجنوب دارفور

ثبت وجود ومشاركة الجنود الأطفال لأول مرة خلال معركة بالأسلحة النارية بين القوات المسلحة السودانية وقوات الدعم السريع في قاعدة القوات المسلحة السودانية في خور برنقا في يونيو 2023. ثم تم التحقق من وجودهم  في الفرقة 15 في نيالا. ومنذ ذلك الحين تصاعدت مشاركة الأطفال في الصراع حيث تم رصد العديد من الأطفال في الفرقة 16 في زالنجي بوسط دارفور، والفرقة 21 في أردمتا في غرب دارفور، والفرقة 20 الضعين في شرق دارفور من بين ولايات أخرى.
Read More  
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Sudan: The continued use of child soldiers in the armed conflict in South Darfur

The presence and participation of child soldiers was first evidenced during a gunfight between SAF and RSF at the SAF base in Furbarnaqa in June 2023. They were then cited in Division 16 in Nyala. Since then, the participation of children in the conflict has escalated as several children have been cited in Division 15 in Zalingei in Central Darfur, Division 21in Ardamata in West Darfur, and Division 20 Eldein in East Darfur among other states.
Read More  
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ازدهار سوق المسروقات في ظل الصراع المسلح بالسودان

خلال أكثر من سبعة أشهر من الصراع المميت بين الجيش السوداني وقوات الدعم السريع، اتُهمت القوات شبه العسكرية والميليشيات المتحالفة معها بنهب المنازل والمستشفيات والمحلات والقوافل التجارية والشركات والمنشآت والمستودعات وغيرها. حيث يتم بيع البضائع المنهوبة في الأسواق المعروفة بأسواق الشفشفة من قبل المهربين ويتم بيعها من قبل تجار السوق السوداء.
Read More  
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The booming black market in the Sudan armed conflict

During the more than seven months of deadly conflict between the nation's army (SAF) and the Rapid Support Forces (RSF), the paramilitary and its allied militia have been accused of looting homes, hospitals, shops, convoys, companies, and warehouses among others. Goods looted are sold at markets referred to as Shefshefa markets by smugglers where they are sold by black-market traders.
Read More  
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A Scramble for Resources in the Sudan Armed Conflict

The African Centre for Justice and Peace Studies (ACJPS) has continued to monitor the situation in Sudan since the outbreak of armed conflict in April 2023. ACJPS has documented incidents that have changed the trajectory of the conflict from the power struggle that it was at the beginning of the conflict to the scramble for resources.
Read More  
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كيفية التعامل مع تعقيدات جهود حل الصراع في السودان

مع تصاعد الصراع في السودان ، بدأت العديد من الهيئات الدولية مساعيها من أجل الوصول الى السلام في البلاد. حيث برزت العديد من المبادارات على يد كل من  الاتحاد الأفريقي ، والهيئة الحكومية الدولية للتنمية ، ومنبر جدة، ومبادرة دول الجوار بقيادة مصر، لايجاد  معالجة للأزمة. في حين توفر هذه المبادرات الأمل، فإن ظهورها المتزامن يثير المخاوف بشأن التناقضات المحتملة وتحديات التعاون الفعال.
Read More  
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Navigating Complexity in Sudan's Conflict Resolution Efforts

As Sudan grapples with escalating conflict, various international bodies have initiated efforts to bring about peace. The African Union (AU), Intergovernmental Authority on Development (IGAD), Jeddah's Declaration of Commitment, and Egypt's Neighboring Countries Initiative are all striving to address the crisis. While these initiatives offer hope, their simultaneous emergence raises concerns about potential contradictions and the challenges of effective collaboration.
Read More  
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نظرة تحليلية للعقوبات الأخيرة المفروضة على السودان: التحديات والفرص

دفعت التطورات الأخيرة الدائرة بالبلاد إلى بالسودان إلى دائرة الضوء العالمية، حيث فرضت الولايات المتحدة عقوبات على ثلاثة مسؤولين سودانيين سابقين لدورهم المزعوم في تقويض السلام والأمن والاستقرار في البلاد. وتعكس هذه الخطوة، التي نفذت بموجب أمر تنفيذي أمريكي يستهدف أولئك المتهمون بزعزعة استقرار السودان وتقويض الديمقراطية، وضعا معقدا يشمل آليات العمل السياسية والمخاوف المتعلقة بحقوق الإنسان والتوترات التاريخية. وسوف نتعمق من خلال هذا المقال على المدونة، في تفاصيل العقوبات الأخيرة، ونفحص آثارها على قادة السودان، والتحديات التي تشكلها، والفرص المحتملة لمستقبل البلاد.
Read More  
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Unpacking the Recent Sanctions on Sudan: Challenges and Opportunities

Recent developments have thrust Sudan into the global spotlight, as the United States has imposed sanctions on three former Sudanese officials for their alleged role in undermining peace, security, and stability in the nation. This move, executed under a U.S. executive order targeting those destabilizing Sudan and undermining democracy, reflects a complex situation involving political dynamics, human rights concerns, and historical tensions. In this blog article, we will delve into the details of the recent sanctions, examining their effects on Sudan's leaders, the challenges they pose, and the potential opportunities for the nation's future.
Read More  
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